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REVISTA PRESEI 
 

 Tudose, după şedinţa CEx: Nu renunţ la RESTRUCTURARE. La finalul lunii vom discuta în detaliu/ Dragnea: 
Trebuie să discutăm şi cu ALDE. Necesită vot în Parlament 
Premierul Mihai Tudose a declarat luni, după şedinţa CEx, că a lansat ideea restructurării Guvernului, în şedinţa de 
luni, dar va discuta în detaliu în şedinţa de la finalul lunii de la Iaşi. La rândul său Liviu Dragnea a declarat că 
următoarea şedinţă a Consiliului Executiv va avea loc în perioada 29-31 ianuarie la Iaşi, iar restructurarea 
Guvernului rămâne temă de discuţie, dar în acest caz e nevoie de discuţii cu liderii ALDE pentru că ar urma un vot 
în Parlament. 
"M-a sunat Tăriceanu acum două zile şi m-a întrebat despre ce este vorba. Şi i-am spus că nu se pune problema să 
luăm vreo decizie azi pentru că trebuie să discutăm în coaliţie. (...) Dacă poate fi o restructurare, o remaniere, că 
nu e nici una nici alta, ci se regândeşte fluxul dintre ministere, poate să fie şi asta. S-a discutat să facem poate la 
CEx-ul viitor trebuie să discutăm şi cu partenerii de la ALDE, pentru că o restructurare a Guvernului necesită un 
vot în Parlament", a declarat Liviu Dragnea. 
"Decizia finală se va lua în Coaliţie, cred eu, pentru că trebuie să ajungă în Parlament şi să se voteze. Decizia este 
de propunere şi având în vedere că e guvern politic, cred că şi PSD şi ALDE trebuie să aprobe un posibil proiect de 
restructurare pentru a avea garanţia că în Parlament se votează, pentru că vrând-nevrând merge în Parlament. Nu 
poate fi prezentată în Parlament, după părerea mea, înainte de a exista un gir politic al celor două partide şi l 
coaliţiei pentru a avea garanţie că acolo avem majoritate la votul respectiv", a mai spus Dragnea. 
Întrebat dacă este de părere că premierul va risca şi va merge mai departe cu această restructurare fără girul 
coaliţiei, liderul PSD a răspuns: "eu sper să nu" 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Bădălău, numărul 2 în PSD, despre activitatea lui Dragnea: Nu pot să analizez, dar e loc de mult mai bine/ 
SCRISOAREA către liderii partidului | DOCUMENT/ Ce spune Liviu Dragnea 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a transmis o scrisoare liderilor partidului în cadrul şedinţei 
Comitetului executiv de luni, în care a precizat că PSD a acceptat suspendarea democraţiei interne, lucru pe care îl 
consideră o eroare care trebuie asumată de formaţiune. Bădălău, a declarat luni, după şedinţa Comitetului 
Executiv al partidului, că nu poate analiza activitatea liderului social-democrat la cârma formaţiunii, dar că este loc 
de mai bine. UPDATE: Dragnea, despre scrisoarea lui Bădălău: Un document bun, care va fi discutat alături de alte 
propuneri. 
„Nu pot să analizez eu activitatea domnului preşedinte. Nu îmi permit. E loc de mai bine, atâta pot să spun. E loc 
de mult mai bine”, a răspuns Bădălău, întrebat cum analizează activitatea lui Dragnea în fruntea PSD. 
Bădălău a adăugat că are o relaţie de colegialitate cu Liviu Dragnea şi că acesta ar trebui să rămână în continuare 
la conducerea PSD. „Avem un preşedinte ales, un preşedinte care a câştigat alegerile în fruntea partidului, care e 
respectat şi în continuare considerăm că în continuare trebuie să rămână în fruntea partidului”, a spus liderul 
executiv al PSD. 
Întrebat dacă vizează să fie noul preşedinte al PSD, Bădălău a negat. „Aşa cum vă spuneam, avem un preşedinte 
cu care eu am o relaţie foarte bună, îmi este prieten, îl respect şi îl susţin în continuare. 
De asemenea, Niculae Bădălău a susţinut că a făcut o propunere pentru un viitor Congres al PSD, considerând că e 
necesar ca partidul să stabilească un candidat pentru alegerile prezidenţiale din 2019. „Un eventual congres nu 
schimbă nimic. Într-un congres nu putem face alegeri. Am făcut această propunere (cu privire la Congres - n.r.). 
Nu există termen. Indiferent de termen, trebuie să stabilim o listă de candidaţi care să fie analizaţi. Eu vreau o 
listă de candidaţi care să fie promovaţi în partid”, a subliniat Bădălău. 
Întrebat dacă Dragnea poate fi o propunere, din cauza problemelor penale, Bădălău a răspuns: „Sigur. E 
preşedintele partidului. Da, are şanse. Aşa cum a câştigat alegerile parlamentare, poate câştiga şi alegerile 
prezidenţiale”, a precizat liderul executiv al PSD. 
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În ceea ce îl priveşte pe premierul Mihai Tudose, Bădălău a susţinut că acesta are toată susţinerea partidului 
pentru aplicarea programului de guvernare. „Echipa lui Mihai Tudose e o echipă extrem de bună, eu nu vreau să îi 
dau sfaturi, dar în clipa asta chiar cred că România are un premier bun”, a adăugat Bădălău. 
Dragnea, întrebat despre relaţia sa cu Tudose şi Bădălău: Una foarte bună, neschimbată 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că relaţia sa cu premierul Mihai Tudose şi cu preşedintele 
Executiv al PSD, Niculae Bădălău, este una ”foarte bună”, precizând că nu consideră că ar avea de ce să-şi depună 
mandatul din funcţia de lider al partidului. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a catalogat relaţia sa cu premierul Mihai Tudose şi cu preşedintele Executiv al 
PSD, Niculae Bădălău, ca fiind ”foarte bună”. 
”Din partea mea este o relaţie neschimbată şi înainte de noul guvern şi după… Eu nu am nicio problemă”, a 
adăugat Dragnea. 
El a mai spus că simte reciprocitate din acest punct de vedere. 
”Deocamdată nu am văzut altceva”, a mai spus preşedintele PSD. 
”De ce aş face-o? (…) S-a tot discutat despre asta. Am tot discutat în partid până când m-am plictisit şi eu şi colegii 
mei de asta. Aşa că nu mai vorbesc”, a spus Dragnea, întrebat în ce condiţii şi-ar depune mandatul din fruntea 
PSD. 
Întrebat dacă simte aceeaşi susţinere din partea colegilor de partid, liderul PSD a răspuns scurt: ”Cam da”. 
Referindu-se la modificarea statutului, el a susţinut că românii nu aşteaptă din partea social-democraţilor astfel 
de discuţii, ci dacă ”şi în 2018 continuă să adopte măsurile guvernamentale şi legile care fac viaţa mai bună şi 
aduc bunăstare”. 
Dragnea, despre scrisoarea lui Bădălău:Un document bun,care va fi discutat alături de alte propuneri 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că scrisoarea lui Niculae Bădălău, preşedinte executiv al 
partidului, este ”un document bun”, care va fi discutat la următoarea şedinţă a CExN, alături de alte ”puncte de 
vedere”. 
”Eu am apucat să mă uit puţin pe ea, dar nimeni nu putea să o analizeze. E un document bun, care face parte 
dintr-un set de documente, care poate fi adoptat la CEX-ul de la Iaşi, atât în cee ace priveşte activitatea partidului, 
funcţionarea partidului, înfiinţarea departamentelor, despre modul cum o să funcţionăm şi să ne organizăm în 
2018. Este un document bun, un punct de vedere al dlui Bădălău”, a declarat Liviu Dragnea, referindu-se la 
scrisoarea preşedintelui executiv al partidului, Niculae Bădălău. 
El a mai spus că scrisoarea lui Bădălău va fi discutată la următoarea şedinţă a CExN, care se va desfăşura la 
sfârşitul lunii, la Iaşi, alături de ”alte puncte de vedere, de alte propuneri”. 
”Nici dl Bădălău nu a spus că e de necompletat”, a adăugat Dragnea, întrebat dacă vor mai fi şi alte puncte de 
vedere ale unor lideri PSD. 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a transmis o scrisoare liderilor partidului în cadrul şedinţei 
Comitetului executiv de luni, în care a precizat că PSD a acceptat suspendarea democraţiei interne, lucru pe care îl 
consideră o eroare care trebuie asumată de formaţiune. 
„Este un proiect politic vizavi de anul 2018 care e un an preelectoral, considerând că colegii mei o vor analiza şi la 
CEx-ul următor o vom discuta. În 2019 avem două rânduri de alegeri, sunt extrem de multe lucruri, le-am scris 
acolo. Să o adoptăm ca un program politic pentru perioada următoare, în care am tras nişte semnale de alarmă 
vizavi de partea politică a partidului, atât”, a declarat Bădălău, după şedinţa conducerii PSD. 
„Vă supun atenţiei o serie de provocări şi posibile soluţii la acestea, având credinţa că doar împreună putem reuşi. 
1. Renaşterea democraţiei interne din PSD: dialog, transparenţă, responsabilitate. Pas cu pas, partidul nostru a 
acceptat suspendarea democraţiei interne, iar acest lucru a fost o eroare pe care trebuie să ne-o asumăm: PSD şi-
a demis propriul guvern prin moţiune de cenzură; decizii economice majore, precum impozitul pe gospodărie, au 
fost anunţate şi apoi abandonate; fluiditatea schimbării în funcţiile ministeriale este prea mare pentru ca un 
guvern să poată cu adevărat performa; nu toţi cei care au devenit miniştri erau cunoscuţi în partid sau recunoscuţi 
profesional în domeniile respective pentru a merita un loc în guvern”, se arată în scrisoarea lui Bădălău. 
Bădălău atrage atenţia că aceste erori şubrezesc încrederea cetăţenilor în PSD. 
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„Primul pas este să considerăm legitime şi opiniile cu care nu suntem de acord, să abandonăm iluzia falselor 
unanimităţi. Pasul al doilea este punerea în funcţiune a mecanismelor statutare pentru conducerea colectivă a 
partidului. 
 
Scrisoarea numărului 2 din PSD către liderii partidului: Am acceptat suspendarea democraţiei 
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(Sursa: Mediafax) 

 Ioan Deneş, propus la ministerul Apelor, criticat în trecut pentru declaraţiile despre homosexuali 
Ioan Deneş, propunerea PSD pentru ministerul Apelor, este parlamentarul criticat în primăvara anului trecut 
inclusiv de liderul PSD, după ce a spus că persoanele de acelaşi sex nu au voie să se ţină de mână pe stradă, dacă 
acest lucru nu este scris într-o lege, deoarece i-ar încălca lui libertatea. 
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”În momentul în care doreşti să externalizezi acest comportament, pe care eu îl consider că îmi încalcă libertatea 
mea, libertatea mea de a merge pe stradă cu copilul meu personal sau cu nepotul şi să mă întrebe copilul care 
este familia normală, cea pe care o vede acasă şi în care l-am crescut sau aia pe care o vede pe stradă, aici este... 
(...). Când o să apară lege, eu respect legea. Dacă nu o să apară, nu au voie să facă acest lucru, pentru că nu este 
lege, e simplu”, a declarat Ioan Deneş în luna aprilie. 
Senatorul PSD a mai sugerat că doi bărbaţi sau două femei care formează un cuplu nu ar trebui să beneficieze de 
aceleaşi drepturi ca o familie tradiţională: ”Şi aici vreau să vă spun foarte tranşant: de fapt, dumnealor doresc ca 
drepturile pe care le are un cuplu de acelaşi sex să fie drepturile şi să fie apăraţi ca şi o familie în sensul pe care îl 
înţelegem noi până acum. Adică să aibă dreptul să facă înfieri, să meargă de mână pe stradă”. 
La acea vreme preşedintele PSD, Liviu Dragnea s-a arătat deranjat de declaraţiile parlamentarului. 
„Nu sunt de acord cu afirmaţiile domnului senator Deneş şi eu îl sfătuiesc şi pe el si pe ceilalţi să nu uite că fac 
parte din PSD. PSD este un partid tolerant, nu un partid cu atitudini radicale, un partid care crede cu toată tăria că 
în societatea românească avem loc toţi si trebuie să ne respectăm unii pe alţii”, a spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose merge la Palatul Cotroceni, la o întâlnire cu președintele: Ce îi transmite, marți, lui Klaus 
Iohannis 
Premierul Mihai Tudose a anunţat că va trimite marţi dimineaţă, la Palatul Cotroceni, propunerea pentru 
conducerea Ministrului Apelor şi Pădurilor. 
Întrebat la finalul Comitetului Executiv Naţional al PSD când va trimite la Cotroceni propunerea pentru funcţia de 
ministru al Apelor şi Pădurilor, şeful Guvernului a răspuns: "Mâine dimineaţă". 
Totodată, chestionat dacă este mulţumit de această nominalizare, Tudose a spus: "Ca şi propunere este bună". 
Ulterior, Tudose va merge la Palatul Cotroceni pentru învestirea lui Deneș, care va depune jurământul. 
Senatorul Ioan Deneş este propunerea PSD pentru funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor, a anunţat 
preşedintele partidului, Liviu Dragnea, luni seară, după şedinţa Comitetului Executiv Naţional al social-
democraţilor. 
Ministrul Apelor şi Pădurilor, Doina Pană, a demisionat miercurea trecută, invocând motive de sănătate. Doina 
Pană a preluat mandatul la Ministerul Apelor şi Pădurilor la 29 iunie 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Iohannis a promulgat Legea care prevede trecerea Institutului Cantacuzino în subordinea MApN 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, Legea pentru aprobarea OUG nr. 66/2017, care prevede trecerea 
Institutului Cantacuzino din subordinea Ministerului Sănătăţii în subordinea Ministerului Apărării Naţionale. 
„Institutul Cantacuzino are statut de unitate militară şi este condus de către un director general, cadru militar 
activ, numit de către ministrul apărării naţionale, cu avizul autorităţii de stat pentru cercetare-dezvoltare şi 
conform reglementărilor interne ale Ministerului Apărării Naţionale”, potrivit textului legislativ. 
Guvernul a aprobat, în 21 septembrie, un proiect de OUG care prevede trecerea Institutului Cantacuzino în 
subordinea MApN, urgenţa fiind motivată prin ameninţările războiului hibrid şi de necesitatea creării unei 
platforme unitare de cercetare şi producţie naţionale a vaccinurilor. 
„Caracterul urgent al prezentului act normativ este dat de ameninţările războiului hibrid şi necesitatea creării unei 
platforme unitare de cercetare şi producţie naţionale şi de necesitatea menţinerii la parametri normali a Colecţiei 
naţionale de culturi microbiene şi celulare (CNCMC), a Laboratorului cu nivel 3 de biosiguranţă (BSL 3), a Biobazei 
şi a Unităţii de intervenţie rapidă în urgenţe microbiologice şi bioterorism. Neadoptarea imediată a unor măsuri 
generează disfuncţionalităţi majore cu efecte negative asupra stării de sănătate a populaţiei, precum şi perturbări 
grave, în situaţii de criză, de epidemii şi pandemii, ce pot afecta atât sistemul naţional de sănătate publică, cât şi 
securitatea naţională a României”, se arată în nota de fundamentare a ordonanţei de urgenţă. 
Potrivit ordonanţei de urgenţă, sumele alocate de la bugetul de stat Institutului Cantacuzino nu se includ în 
creditele bugetare reprezentând 2% din PIB alocate anual Ministerului Apărării Naţionale. 
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„Patrimoniul Institutului Naţional de Cercetare «Cantacuzino» se preia de Institutul Cantacuzino prin protocol de 
predare-preluare încheiat în termen de 90 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe”, se mai 
arată în ordonanţa de urgenţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea îi dă ORDIN ministrului Carmen Dan, după cazul polițistului-pedofil: 'Trebuie analiză serioasă la 
conducerea Poliției'  
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că, în urma scandalului privind bărbatul angajat al Poliţiei Rutiere 
care a agresat sexual doi copii, ministrul de Interne, Carmen Dan, ar trebui să facă o analiză foarte serioasă a 
conducerii Poliţiei şi că poate trebuia să o fi făcut mai de mult. 
Liviu Dragnea a fost întrebat dacă, urmare a acestui caz, Carmen Dan nu ar trebui să demisioneze din funcţia de 
ministru de Interne. 
”Asta e o întâmplare foarte gravă. Eu cred că ministrul de Interne ar trebui să facă o analiza serioasă să vadă cum 
a trecut testele psihologice şi cum a stat atâta timp în Poliţie. Poate ar trebui să facă o analiză serioasă a 
conducerii Poliţiei. Poate ar trebui să o fi făcut mai demult”, a răspuns liderul PSD. 
Aproape trei sute de poliţişti au fost mobilizaţi, în ultimele trei zile, pentru căutarea bărbatului care a agresat 
sexual doi copii în liftul unui bloc din cartierul Ghencea şi au fost date publicităţii imagini cu acesta, suprinse de 
camarele video din bloc. De asemenea, poliţiştii au găsit şi alte camere de supraveghere care l-au surprins pe 
bărbat. 
Agresiunea a avut loc vineri, când doi copii în vârstă de cinci şi nouă ani au fost agresaţi sexual în liftul unui bloc 
din Ghencea. Când au scăpat, copiii au povestit părinţilor ce au păţit, iar aceştia au depus o plângere la Secţia 22 
din Capitală. 
Bărbatul a fost prins de poliţişti luni dimineaţă. Agresorul este poliţist în cadrul Brigăzii Rutiere a Capitalei, iar la 
audieri a recunoscut faptele. El ar fi fost recunoscut de către colegii săi, care l-au denunţat duminică după-amiază. 
Poliţistul se numeşte Eugen Stan şi lucrează de 10 ani în Brigada Rutieră, fiind transferat de la Jandarmerie pe un 
post de şofer al unui şef din Poliţie, este căsătorit şi are doi copii. 
Anul trecut ar fi încercat să violeze o femeie, iar în 2012 ar fi abuzat sexual o fetiţă, tot în Sectorul 6 al Capitalei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Vizită SURPRIZĂ la Ministerul Justiției: Cu cine s-a întâlnit Tudorel Toader 
În data de 8 ianuarie 2018,  a avut loc, la sediul Ministerului Justiției,  întrevederea domnului prof.univ.dr. Tudorel 
TOADER, ministrul justiției cu  E.S. doamna Anneli LINDAHL KENNY, Ambasadorul Suediei în România și domnul 
Alexander PEYRE DUTREY, consilier, Adjunct al Șefului Misiunii, Afaceri Politice, Comerciale și Culturale. 
În cadrul întâlnirii au fost abordate aspecte referitoare la colaborarea în domeniul justiției, cu accent pe 
dezvoltarea cadrului juridic bilateral, transferul persoanelor private de libertate, precum și condițiile din 
penitenciarele din România. De asemenea, un alt subiect abordat în cadrul întâlnirii a vizat Raportul Comisiei către 
Parlamentul European și Consiliu privind progresele înregistrate de România în cadrul Mecanismului de 
Cooperare și Verificare. În acest context, ministrul justiției a menționat progresele realizate și consemnate în 
Raport și a exprimat încrederea în realizarea obiectivului ridicării Mecanismului de Cooperare și Verificare  înainte 
de preluarea de către România a Președinției Consiliului UE, la începutul anului 2019. 
Întrevederea de astăzi a constituit un bun prilej pentru consolidarea relațiilor de cooperare și manifestarea 
dorinței reciproce de a continua buna colaborare dintre cele două state, se arată într-un comunicat remis 
ȘTIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Vin vești MARI de la Ministerul Agriculturii: Comisia Europeană a rambursat o sumă URIAȘĂ de bani 
Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale a anunţat luni că, în prima săptămână a lunii ianuarie, a primit suma de 
664 milioane euro, ce reprezintă rambursarea de la Comisia Europeană, în contul cheltuielilor efectuate de 
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Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA), în perioada 16 octombrie - 30 noiembrie 2017, pentru 
acordarea avansului aferent campaniei 2017 din plăţile directe finanţate din FEGA (Fondul European de Garantare 
Agricolă). 
Aceste cheltuieli au fost finanţate iniţial de la bugetul de stat, conform prevederilor europene, şi se rambursează 
ulterior de la Comisia Europeană, se arată într-un comunicat al MADR, potrivit News.ro. 
”Facem precizarea că plăţile finanţate din FEGA se efectuează la cursul de schimb valutar stabilit de către Banca 
Centrală Europeană de 4,5993 lei pentru un euro şi publicat în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene, seria C, nr. 
329/05 din 30.09.2017”, menţionează oficialii Ministerului Agriculturii. 
Potrivit legislaţiei în vigoare, plăţile în avans s-au acordat în perioada 16 octombrie – 30 noiembrie 2017. De 
asemenea, conform legilor Parlamentului European şi al Consiliului, plăţile din cadrul schemelor de sprijin se fac în 
perioada 1 decembrie – 30 iunie a anului calendaristic următor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Partidele maghiare din România s-au ALIAT cu un obiectiv SUPREM: Ce pun la cale UDMR, PPMT și PCM 
Cele trei formaţiuni politice maghiare din România, respectiv UDMR, PPMT şi PCM, vor semna, luni, la Cluj-
Napoca, o luare de poziţie comună în vederea alinierii conceptelor de autonomie. 
Preşedintele PPMT, Szilagyi Zsolt, a declarat pentru Mediafax că declaraţia care urmează să fie semnată va stabili 
nişte principii comune. 
”Uniunea Democrată Maghiară din România (UDMR), Partidul Popular Maghiar din Transilvania (PPM) şi Partidul 
Civic Maghiar (PCM) vor semna o luare de poziţie comună în vederea alinierii conceptelor de autonomie ale celor 
trei formaţiuni politice. În ultimii 15 ani au fost multe discuţii pe marginea unor proiecte, iar declaraţia care va fi 
semnată, la Cluj-Napoca va stabili nişte principii comune. Pe această bază se va putea merge, poate, mai departe. 
Vom vedea care va fi finalul acestui demers”, a spus Szilagyi. 
Actul va fi semnat de cei trei lideri ai partidelor politice, Kelemen Hunor (UDMR), Szilagyi Zsolt (PPMT) şi Biro Zsolt 
(PCM). 
UDMR şi PCM au semnat, în 21 martie 2014, un parteneriat strategic care a vizat, printre altele, înfiinţarea unui 
grup de lucru comun pentru proiectele privind autonomia culturală transilvană şi autonomia teritorială a Ţinutului 
Secuiesc. 
În urma acestui parteneriat, la alegerile din 2016, PCM a primit două locuri eligibile de parlamentari pe listele 
UDMR, în judeţele Covasna şi Mureş. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mugur Isărescu le dă o veste proastă românilor: Cum se vor schimba creditele bancare 
Banca Naţională a României (BNR) ar putea implementa restricţii la creditarea populaţiei din primăvară, la 
recomandarea Comitetului Naţional pentru Supravegherea Macropudenţială (CNSM), a anunţat, luni, Mugur 
Isărescu, guvernatorul Băncii Centrale, într-o conferinţă de presă. 
"Face parte din măsurile pe care le va hotărî Comitetul Macroprudenţial. Le va recomanda Băncii Naţionale şi ea 
va reacţiona. Ceea ce pot să vă spun acum este că le-am discutat în şedinţa precedentă, nu s-a luat o decizie, le-
am discutat şi în comitetul de politică monetară, cu toate că nu s-a dorit acest lucru. Monetariştii de la Banca 
Naţională vor să rămână vor să rămână monetarişti mai puri, dar asta e lumea către care ne îndreptăm. 
Tangenţial, le-am discutat şi în Consiliul de Administraţie", a spus Isărescu, citat de Agerpres. 
Potrivit acestuia, măsura privind restricţiile la creditarea populaţiei intră într-un mix mai mare. 
"Se va spune: mixul de politici monetare şi fiscale care să asigure şi aşa mai departe, vom pune acolo şi ceva 
macroprudenţialitate. Mulţi dintre colegii mei nu sunt de acord cu ce v-am spus. Lumea se schimbă, ne schimbăm 
şi noi cu ea şi încercăm să facem lucrurile să meargă mai bine. Dacă se vor lua asemenea măsuri, probabil prin 
primăvară", a precizat guvernatorul BNR. 
Conform unui raport al Băncii Naţionale a României (BNR), valoarea totală a creditelor restante în lei ale 
populaţiei şi firmelor, înregistrată în luna noiembrie 2017, se cifra la 5,46 miliarde de lei, în scădere cu 0,84% faţă 
de suma raportată în octombrie 2017. Restanţele la creditele în valută erau în scădere cu 9,47%, la 6,25 miliarde 
de lei (echivalent). 
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Totalul creditelor în lei atingea, în noiembrie, 145,89 miliarde de lei (cu 1,35% peste valoarea din luna 
precedentă), din care 62,32 miliarde de lei erau sume contractate de agenţii economici şi 79,5 miliarde de lei 
împrumuturi efectuate de populaţie. 
De asemenea, creditele în valută totalizau 92,484 miliarde echivalent lei în noiembrie 2017 (cu 0,09% mai mult 
faţă de octombrie 2017), din care 47,10 miliarde de lei împrumuturi contractate de agenţii economici şi 42,25 
miliarde de lei credite luate de populaţie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ALERTĂ - Președintele Iohannis retrimite în Parlament o lege IMPORTANTĂ. Cererea către Călin Popescu 
Tăriceanu 
Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a trimis luni, 8 ianuarie a.c., Parlamentului, spre reexaminare, 
Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 38/2017 privind modificarea și completarea Legii 
educației fizice și sportului nr. 69/2000. 
Vă prezentăm textul integral al cererii: 
Domnului Călin Popescu-Tăriceanu 
Președintele Senatului 
  
În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 
formulez următoarea 
  
CERERE DE REEXAMINARE 
asupra 
Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 38/2017 privind modificarea și completarea Legii 
educației fizice și sportului nr. 69/2000 
  
Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 38/2017 privind modificarea și completarea Legii 
educației fizice și sportului nr. 69/2000 vizează modalitățile prin care sportivii de performanță își pot desfășura 
activitatea sportivă, condițiile în care administrațiile publice locale pot finanța activitățile sportive, precum și 
norme cu privire la administrarea sau folosința imobilelor care deservesc activitatea sportivă, baze și instalații 
sportive. 
Art. 14 alin. (11) din Legea nr. 69/2000 - art. I pct. 1 din legea aflată la promulgare - stabilește că sportivii de 
performanță pot încheia cu o structură sportivă un contract de activitate sportivă. Totodată la art. I pct. 2 din 
legea transmisă la promulgare - art. 141 alin.(1) din Legea nr. 69/2000 - se prevede că sportivii de performanță 
sunt autorizați să își desfășoare activitatea de către federația sportivă națională pe ramură de sport în urma 
înregistrării de către aceasta a contractului de activitate sportivă. De asemenea, la alin. (2) al aceluiași articol se 
prevede că autorizația emisă de către federația sportivă pe ramură de sport atestă calitatea de sportiv de 
performanță în vederea încadrării veniturilor acestuia, obținute din contractul de activitate sportivă, în categoria 
activităților independente. 
Dispozițiile art. 141 alin. (1) și (2) se impun a fi reanalizate de către Parlament sub aspectul necesității asigurării 
clarității, preciziei și predictibilității normei. Neclaritatea poate genera interpretări diferite și o aplicare neunitară 
în practică. Astfel, deși prin modificarea de la art. I pct. 1 al legii aflate la promulgare, legiuitorul a urmărit să 
instituie o posibilitate pentru sportivii de performanță de a încheia cu o structură sportivă un contract de 
activitate sportivă și nu o obligație, prin normele introduse la art. I pct. 2 al legii aflate la promulgare se poate 
interpreta că se instituie o condiționare pentru sportivii de performanță care își vor putea desfășura activitatea 
doar dacă sunt autorizați de federația sportivă națională pe ramură de activitate și doar dacă această federație 
înregistrează contractul de activitate sportivă. De asemenea, din modul de redactare a acestor prevederi nu 
rezultă cu claritate care este scopul autorizației emise de către federația sportivă pe ramură de activitate: fie 
autorizează sportivii de performanță să își desfășoare activitatea în urma înregistrării contractului de activitate 
sportivă, fie atestă calitatea de sportiv de performanță în vederea încadrării veniturilor acestuia, obținute din 
contractul de activitate sportivă, în categoria activităților independente. 
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La art. I pct. 8 din legea supusă reexaminării - art. 30 din Legea nr. 69/2000 - se reglementează dreptul structurilor 
sportive de a primi, după caz, spre administrare sau în folosință gratuită, conform legislației în vigoare, imobile 
care deservesc activitatea sportivă, baze şi instalaţii sportive. Întrucât legea nu face distincție între bunurile 
proprietate publică şi bunurile proprietate privată ale statului sau unităților administrativ teritoriale, apreciem că  
prevederea este neclară. Astfel, semnalăm că structurile sportive, persoane juridice de drept privat nu pot primi 
în administrare sau în folosință gratuită bunuri proprietate publică. În acest sens, menționăm că potrivit art. 868 
alin.(1) din Codul civil, dreptul de administrare aparține regiilor autonome sau, după caz, autorităților 
administrației publice centrale sau locale și altor instituții publice de interes național, județean ori local. De 
asemenea, conform art. 874 alin. (1) din Codul civil, dreptul de folosință asupra bunurilor proprietate publică se 
acordă, cu titlu gratuit, pe termen limitat, în favoarea instituțiilor de utilitate publică. 
Legea transmisă la promulgare cuprinde dispoziții referitoare la alocarea unor sume din bugetele locale pentru 
desfășurarea anumitor activități sportive. Aceste dispoziții au fost introduse în conținutul Titlul III - Structurile 
administrației pentru sport, Capitolul I - Ministerul Tineretului și Sportului. Din perspectiva sistematizării normelor 
și a respectării cerințelor de tehnică legislativă, considerăm că aceste dispoziții ar trebui incluse în capitole 
distincte, cu reglementări specifice, care să vizeze finanțarea acestor activități sportive. Totodată, aceste 
reglementări referitoare la posibilitatea autorităților publice locale de a aloca sume din bugetele proprii către 
structuri sportive ar trebui corelate cu dispozițiile referitoare la organizarea și funcționarea administrației publice 
locale, în special cu cele care prevăd autonomia financiară a acestora exercitată pe baza și în limitele prevăzute de 
Legea administrației publice locale nr. 215/2001. 
Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă exclusivă a Parlamentului, vă 
solicităm reexaminarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 38/2017 privind 
modificarea și completarea Legii educației fizice și sportului nr. 69/2000. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis e în șah: Nu se poate adresa Comisiei de la Veneţia pentru legile justiției 
Grupurile parlamentare ale Partidului Naţional Liberal (PNL) vor solicita Curţii Constituţionale a României (CCR) să 
ceară Comisiei de la Veneţia un punct de vedere faţă de sesizările de neconstituţionalitate formulate de liberali şi 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) asupra legilor Justiţiei, a anunţat preşedintele PNL, Ludovic Orban. 
"Am luat decizia să solicităm prin grupurile parlamentare Curţii Constituţionale să uzeze de posibilitatea pe care o 
are şi care a mai fost folosită în 2012 şi anume aceea de a solicita un punct de vedere faţă de sesizările de 
neconstituţionalitate formulate de PNL şi de ÎCCJ, să solicite un punct de vedere Comisiei de la Veneţia", a afirmat 
Orban, după şedinţa Biroului Executiv al PNL, scrie agerpres.ro. 
Liberalul a mai susţinut că preşedintele Klaus Iohannis poate sesiza Comisia de la Veneţia în acest caz dacă 
primeşte legile la promulgare în perioada sesiunilor plenare ale comisiei. 
"În ceea ce priveşte solicitarea organizaţiilor civice către preşedinte, preşedintele, chiar dacă poate sesiza Comisia 
de la Veneţia, conform statutului, poate să sesizeze numai dacă intervalul de timp în care primeşte spre 
promulgare legile respective îi permite lucrul acesta, corespunde cu perioada sesiunilor plenare în care lucrează 
Comisia de la Veneţia. Ştim foarte clar că a fost în decembrie ultima sesiune şi următoarea va avea loc în aprilie. 
Preşedintele are o constrângere constituţională care să îl determine ca în termen de 30 de zile de când primeşte 
să se pronunţe asupra proiectului de lege pe care trebuie să îl promulge, fie că îl retrimite spre dezbatere 
parlamentară, fie îl promulgă. Ca atare, această solicitare nu poate fi pusă în practică decât în condiţiile în care 
preşedintele primeşte spre promulgare în perioada în care se află în sesiune plenară Comisia de la Veneţia", a 
arătat el. 
Orban nu crede că s-ar tergiversa prea mult o decizie pe legile Justiţiei, în contextul în care următoarea sesiune a 
Comisiei de la Veneţia este în luna aprilie. 
"Nu, cred. CCR nu cred că poate să fie acuzată că tergiversează adoptarea unor acte normative pentru care nu 
există nicio grabă în societate. Există graba unor politicieni din majoritate de a adopta nişte prevederi care să îi 
ajute în propriile situaţii juridice în care se găsesc, dar din partea societăţii eu sunt convins că există o aşteptare ca 
aceste legi să fie legi bune care să permită ca justiţia să facă dreptate în societate (...) şi fără nicio presiune nici din 
partea politicului, nici a unor forţe mai mult sau mai puţin vizibile", a spus liderul PNL. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Gură de oxigen neașteptată pentru Laura Codruța Kovesi 
 
România este "un exemplu în regiune în ceea ce priveşte combaterea corupţiei", iar unul din scopurile 
parteneriatului dintre ţara noastră şi Statele Unite ale Americii este să se asigure că nu va permite instituţiilor 
publice "să se retragă din acest progres", a declarat, luni, adjunctul şefului misiunii SUA la Bucureşti, Abigail Rupp. 
 
Aceasta a vorbit, la Facultatea de Drept din Bucureşti, la masa rotundă "President Wilson's Fourteen Points 
Speech and the Rise of Nation-States in Central and Eastern Europe". 
 
Ea a evocat cei 20 de ani de parteneriat strategic România-SUA şi a spus că în 1997, când acest proces a început, 
"a avut în principal o dimensiune de securitate". 
 
"România este lider al alianţei noastre în Afganistan, una din primele ţări care au oferit sprijin SUA după 
evenimentele din 11 septembrie şi s-a aliat coaliţiei din Afganistan. La un moment dat, România a avut acolo 
2.000 de soldaţi. Azi, România are mai mult de 600 de soldaţi în Afganistan, ceea ce o face al patrulea cel mai 
important contributor NATO", a punctat oficialul american, în context. Ea a amintit că în Afganistan peste 100 de 
soldaţi români au fost răniţi şi 26 au murit. 
 
Rupp a vorbit despre cum s-a dezvoltat parteneriatul România - SUA. "Putem să vedem acest parteneriat dincolo 
de dimensiunea de securitate. Putem să ne uităm la relaţia România - SUA şi la tranziţia României spre o piaţă 
liberă în aceşti peste 20 de ani şi integrarea sa în economia mondială", a spus adjunctul şefului misiunii SUA. 
 
Ea a amintit că SUA sunt al şaselea cel mai important investitor străin în România. 
 
În context, Rupp a vorbit despre România ca exemplu regional în ceea ce priveşte lupta anticorupţie. 
 
"Mai sunt multe de făcut şi trebuie să facem lucrurile acestea împreună. Una dintre întrebările pe care 
ambasadorul le primeşte din partea oficialilor sau oamenilor de afaceri români este 'Ce se poate face pentru 
încurajarea investitorilor americani în România?' Iar unul din lucrurile pe care le spune mereu este 'Continuaţi 
lupta anticorupţie'", a afirmat ea. 
 
Rupp a evidenţiat că "România a fost un exemplu în regiune în ceea ce priveşte combaterea corupţiei". 
 
"Cu siguranţă, în ultimul an am văzut, din partea cetăţenilor români, un refuz crescând faţă de corupţie şi cerinţe 
tot mai mari în ceea ce priveşte integritatea autorităţilor publice. Astfel, noi, ca parteneri şi România ca ţară 
trebuie să ne asigurăm că nu vom permite instituţiilor publice să se retragă din acest progres", a punctat oficialul 
american. 
 
La rândul său, consilierul prezidenţial Bogdan Aurescu a spus că 2017 a fost "un an foarte bun" pentru 
parteneriatul strategic România-SUA. El a descris întâlnirea de la Washington, între Klaus Iohannis şi Donald 
Trump, drept una "substanţială şi foarte călduroasă". 
 
"Parteneriatul nostru strategic a fost un factor-cheie în dezvoltarea profilului ţării mele ca aliat NATO şi membru 
UE şi cred că acest parteneriat strategic va fi mereu un pilon de bază al politicii externe şi al securităţii României", 
a afirmat el. 
 
Aurescu a amintit de scrisoarea din 1997 semnată de Madeleine Albright, atunci secretar de stat, transmisă către 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ministerul de Externe. Înaltul oficial american aprecia atunci că "parteneriatul România-SUA ar trebui bazat pe doi 
factori: angajamentul comun faţă de valorile şi instituţiile democratice şi recunoaşterea poziţiei-pivot a României 
în Europa de Sud-Est". 
 
"Îndrăznesc să spun că de atunci nu s-a schimbat nimic", a spus Bogdan Aurescu. 
 
Masa rotundă "President Wilson's Fourteen Points Speech and the Rise of Nation-States in Central and Eastern 
Europe" a fost prima dezbatere dedicată Centenarului Marii Uniri de la 1918 organizată de Universitatea din 
Bucureşti. Evenimentul a fost găzduit de către rectorul Universităţii din Bucureşti, Mircea Dumitru, şi a reunit 
experţi români şi străini. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Lovitură pentru sute de oameni! Ce importantă fabrică se ÎNCHIDE, după EȘUAREA negocierilor pentru 
preluarea acesteia 
Început teribil de an pentru sute de oameni! O importantă fabrică își închide porțile, asta după ce negocierile 
privind preluarea ei au eșuat. Astfel, sute de oameni vor fi afectați. 
Din această primăvară, fabrica de zahăr Diamant trage obloanele. Comitetul de conducere a luat decizia închiderii 
fabricii pe 29 decembrie, după ce negocierile purtate de patronatul Pfeifer&Langen cu fermierii cultivatori de 
sfeclă de zahăr din Bihor, Arad, Satu Mare şi Timişoara pentru preluarea fabricii au eşuat. 
„Nu ne-am înţeles la preţ. Suma pe care ne-au cerut-o depăşea posibilităţile noastre”, a declarat, 
pentru ebihoreanul.ro, patronul Agroind Cauaceu, Dan Corbuţ, unul dintre reprezentanţii celor 85 de fermieri. 
În urma eşuării negocierilor, angajaţii fabricii au aflat miercuri, în prima zi lucrătoare din an, că urmează să fie 
disponibilizaţi. „Din câte am înţeles, disponibilizările se vor face în două tranşe, în funcţie de cum se termină de 
produs şi vândut stocurile de zahăr”, a povestit un muncitor. 
Până miercuri după-amiază, conducerea fabricii nu notificase încă Agenţia Judeţeană pentru Ocuparea Forţei de 
Muncă Bihor cu privire la iminenţa unor disponibilizări colective. „Deocamdată nu am primit nicio înştiinţare 
oficială. Probabil acest lucru se va întâmpla în perioada următoare”, a afirmat directorul AJOFM, Békési Csaba. 
Închiderea fabricii de zahăr Diamanat îi va afecta atât pe cei 214 angajaţi, cât şi zecile de fermieri bihoreni care 
cultivă sfeclă de zahăr pe cele circa 2.500 hectare de teren. 
„Având în vedere că sfecla este o cultură care se plantează primăvara devreme şi se recoltează târziu, în toamnă, 
cel mai probabil fermierii se vor reprofila. Sfecla de zahăr este o plantă tehnică pe care, dacă nu ai contract ferm 
cu o fabrică, nu ai cum să o valorifici”, a spus directorul Direcţiei Agricole Bihor, Nicolae Hodişan. 
Reprezentanţii patronatului german au afirmat că fabrica de zahăr este nerentabilă, deoarece cumpără sfeclă de 
pe piaţa locală la un preţ de 516 de euro, în condiţiile în care preţul pe tonă în Germania şi Polonia este de 320 de 
euro. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 ANRE a anunțat cu cât va crește factura la gaze din 10 ianuarie 
Comitetul de Reglementare al Autorităţii Naţionale de Reglementare în Energie (ANRE) a decis majorarea preţului 
gazelor pentru consumatorii casnici începând cu 10 ianuarie 2018, astfel că o factură medie va creşte cu 4,8 lei pe 
an, potrivit unui comunicat al instituţiei remis, luni, Agerpres. 
 
Reprezentanţii instituţiei explică faptul că, odată cu intrarea în vigoare a prevederilor OUG 64/2016, respectiv 1 
aprilie 2017, preţul gazelor naturale din producţia internă se stabileşte în mod liber pe piaţă, pe baza cererii şi 
ofertei, şi constituie componenta principală a sumei fixe unitare pentru acoperirea costurilor de achiziţie a gazelor 
naturale (CUG) şi, implicit, a preţurilor finale la consumatorii casnici. 
Valoarea CUG pentru perioada 1 aprilie 2017- 31 martie 2018, de 81,48 lei/MWh, a fost aprobată în şedinţa 
Comitetului de Reglementare al ANRE din data de 30 martie 2017. Creșterea este de 8% față de valoarea 
anterioară. 
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Ulterior, furnizorii au solicitat creşterea acestei valori datorată creşterii preţurilor cu achiziţia gazelor naturale din 
producţia internă, în conformitate cu prevederile art. 40 din Anexa la Ordinul preşedintelui Autorităţii Naţionale 
de Reglementare în Domeniul Energiei nr. 182/2015, privind aprobarea Metodologiei pentru stabilirea CUG. 
„Solicitările furnizorilor privind actualizarea CUG s-au situat între 0,8-1,1 bani/kWh. Ca urmare a analizei 
efectuate de către ANRE, pe baza datelor transmise de către titularii de licenţă de furnizare care au în portofolii 
clienţi casnici reglementaţi, Comitetul de Reglementare al ANRE a aprobat nivelul CUG de 88,28 lei/MWh. 
Modificarea valorii CUG generează o creştere a preţurilor reglementate, concomitent cu alte actualizări ale 
elementelor componente ale preţurilor începând cu data de 10 ianuarie 2018”, se arată în comunicat. 
Oficialii ANRE mai arată că impactul unitar în preţurile practicate de furnizorii clienţilor casnici reglementaţi este 
de 0,68 bani/KWh, ceea ce reprezintă o creştere a valorii facturii lunare estimate la nivelul unui an de 4,8 lei 
pentru un consum mediu de 700 KWh/lună/loc de consum. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Angajații Ford Craiova au deschis conflictul de muncă 
Angajații cer salarii mai mari decât le-a oferit compania. În cazul în care medierea dintre sindicate și patronate 
va eșua la Ford, sindicaliștii susțin că vor strânge semnături pentru grevă de avertisment. 
Angajații de la Ford Craiova au fost înștiințați vineri, 5 ianuarie 2018, de către sindicatul reprezentativ din unitate, 
respectiv Sindicatul Ford Automobile Craiova, că în cadrul adunării generale din 4 ianuarie s-au luat mai multe 
decizii, printre care „deschiderea conflictului de muncă la nivelul societății Ford România“, se arată în buletinul de 
informare nr. 347, transmis vineri salariaților unității, potrivit publicației Gazeta de Sud, gds.ro. Sindicaliștii au mai 
stabilit ca pe 10.01.2018 să se desfășoare referendumul pentru revocarea din funcție a liderului de sindicat, 
suspendat din funcție pe o perioadă de 30 de zile la nici două luni după ce a fost ales. 
Sindicaliștii i-au mai informat pe membrii de sindicat din Ford că „în data de 31.12.2017 a expirat Contractul 
Colectiv de Muncă (CCM) valabil în societatea Ford România. Până pe 28.02.2018, CCM produce efecte. După 
această dată, din punct de vedere legal, salariații rămân acoperiți doar de contractele individuale de muncă 
(CIM)“. 
Sindicaliștii vorbesc de grevă de avertisment la Ford, dacă negocierile eșuează. Deschiderea conflictului de muncă 
la Ford presupune ca Sindicatul să înștiințeze în scris conducerea companiei despre această decizie sindicală și 
despre nemulțumirile salariaților. Dacă răspunsul patronatului va fi nemulțumitor pentru sindicaliști, atunci se va 
considera deschis conflictul de muncă. Odată deschis conflictul de muncă, se va solicita medierea de către 
Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Dolj.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Modificările fiscale ale anului 2018 
Numărul modificărilor fiscale intrate în vigoare la data de 1 ianuarie 2018 este foarte mare, ca în niciunul dintre 
ultimii ani. Care sunt noile modificările referitoare la regimul microîntreprinderilor, impozit pe venit și 
contribuții sociale, TVA? 
În privința TVA sunt două principale modificări, prima referitoare la split TVA, mai pe românește plata defalcată a 
TVA, a doua plafonul care odată depășit firma trebuie înregistrată în scop de TVA. 
Split TVA 

 Aplicarea sistemului va fi obligatorie pentru plătitorii de TVA cu obligaţii TVA restante şi/sau aflaţi în 
insolvenţă, respectiv opţională pentru restul categoriilor de contribuabili eligibili. Firmele care vor înregistra 
datorii la plata TVA de-acum înainte vor aplica mecanismul plății defalcate a TVA de la data de 1 a celei de-a doua 
luni următoare celei în care termenul de 60 de zile lucrătoare de la scadență a fost îndeplinit. 
Potrivit normelor în vigoare, mecanismul plății defalcate este obligatoriu pentru firmele care: 

 la finele anului 2017 au datorii la plata TVA mai mari de 15.000 de lei (firme mari), 10.000 de lei (firme 
medii), 5.000 de lei (firme mici și persoane fizice), dacă acestea nu sunt achitate în ianuarie 2018; 

 începând de la 1 ianuarie 2018 au datorii la plata TVA mai vechi de 60 de zile de la scadență mai mari 
de 15.000, 10.000, respectiv 5.000 de lei; 

 se află sub incidența legislației insolvenței. 
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În ceea ce privește firmele aflate sub incidența legislației insolvenței la final de 2017, acestea vor intra în sfera de 
aplicare a mecanismului plății defalcate a TVA la 1 martie 2018. 
Plafonul pentru înregistrarea în scop de TVA 
De la 1 ianuarie 2018, deşi au primit de la Comisia Europeană încă din toamnă acordul pentru a creşte acest prag 
de la 220.000 de lei la 300.000 de lei, Guvernul a anunţat că va menţine limita pentru înregistrarea în scop de TVA 
la nivelul de 220.000 lei. 
Impozitul pe venitul microîntreprinderilor 
Plafonul de venit pentru microîntreprinderi crește la un milion de euro, de la nivelul actual de 500.000 de euro. 
Plafonul este calculat în lei la cursul BNR din ultima zi a anului anterior. Mai exact, 4,6597 lei/euro, cursul din 29 
decembrie 2017, deci plafonul respectiv este de 4.659.700 de lei. Se păstrează cotele de impozitare de 1% pentru 
microîntreprinderile care au un salariat cu normă întreagă şi de 3% pentru microîntreprinderile fără salariaţi. 
Se abrogă, în schimb, condiţionarea faţă de un anumit obiect de activitate, în sensul că pot fi microîntreprinderi şi 
societăţile care realizează venituri din consultanţă şi management într-un procent mai mare de 20% din totalul 
veniturilor, din zona jocurilor de noroc, asigurări etc. 
Se abrogă posibilitatea de a opta pentru plata impozitului pe profit prin majorarea capitalului social la suma de 
45.000 de lei. 
Impozitul pe veniturile persoanelor fizice şi contribuţiile sociale 
 Cota de impozitare a veniturilor. Începând cu data de 1 ianuarie 2018, impozitul pe venit este de 10% pentru 
toate categoriile de venituri impozabile, cu excepţia veniturilor din dividende - pentru care se păstrează cota de 
5%. Pentru persoanele care realizează venituri din salarii se majorează deducerile personale în funcţie de 
mărimea salariului şi de numărul persoanelor aflate în întreţinere, însă până la limita a 3.600 de lei, peste care nu 
se mai acordă deduceri personale. 
 
Transferul contribuţiilor în sarcina angajatului  
Contribuţiile sociale datorate de angajaţi cresc la 35%, iar cele datorate de angajatori pentru condiţii normale de 
muncă scad la 2,25%. Suplimentar, în cazul condiţiilor deosebite şi speciale de muncă, angajatorii datorează o 
contribuţie de asigurări sociale în cotă de 4%, respectiv 8%. 
Persoanele care obţin venituri din desfăşurarea de activităţi independente datorează contribuţia de asigurări 
sociale în cotă de 25% pentru un venit ales cel puţin egal cu salariul de bază minim brut pe ţară. 
Este eliminată excepţia de la plata contribuţiei de asigurări sociale de sănătate pentru veniturile din investiţii sau 
din alte surse obţinute de persoanele care obţin şi alte venituri (de exemplu, salarii, pensii). Aceasta înseamnă că 
o persoană care obțiune venituri din salarii și plătește implicit CASS dar are și alte venituri (dividende, chirii, etc) 
va achita CASS și pentru acestea dacă suma acestor venituri este peste 12 salarii minime brute pe economie. 
Prevederile OUG referitoare la impozitul pe venit sunt aplicabile pentru veniturile realizate şi cheltuielile 
efectuate începând cu data de 1 ianuarie 2018, precum şi pentru veniturile din salarii şi asimilate salariilor şi 
veniturilor din pensii aferente lunii ianuarie 2018. 
În ceea ce priveşte contribuţiile sociale obligatorii, prevederile OUG se aplică veniturilor realizate începând cu 1 
ianuarie 2018. Pentru veniturile aferente perioadelor anterioare anului fiscal 2018, contribuţiile sociale obligatorii 
sunt cele în vigoare în perioada căreia îi sunt aferente veniturile. 
Salariul minim 
De la 1 ianuarie, salariul minim brut pe economie a crescut la 1.900 de lei de la 1.450 de lei, astfel încât să 
acopere transferul contribuţiilor. Angajatorii au obligația de a demara negocieri colective și de a intocmi acte 
adiționale la contractrele de muncă astfel încât salariile nete să nu scădă dupăî transferul contrtibuțiilor la angajat 
CASS persoane fără venituri 
Creșterea salariului minim brut de la 1 ianuarie 2018 și a cotei de contribuție la sănătate (CASS) duce la o 
majorare semnificativă a sumelor pe care trebuie să le achite românii fără venituri care vor să beneficieze de 
servicii medicale în sistemul sanitar de stat. 
Mai exact, cei care n-au venituri lunare, dar care vor să beneficieze de servicii medicale publice trebuie să achite 
CASS, conform legislației în vigoare. În această situație, există două variante: plata lunară a CASS sau plata 
contribuției la momentul la care este nevoie de servicii medicale. Sunt scutiți, printre altele, șomerii, beneficiarii 
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de ajutoare sociale, pensionarii, cu condiția ca veniturile acestora să nu depășească venitul minim brut pe 
economie. Serviciile medicale de urgență sunt gratuite. 
Impozitul pe profit 
Se abrogă actuala procedură privind deductibilitatea limitată a cheltuielii cu dobânzile pentru împrumuturile de la 
alte entități și se transpun prevederile din directiva pentru limitarea deductibilității limitate a cheltuielilor cu 
dobânzile și alte costuri de îndatorare, față de întreprinderi asociate. 
În esență, cheltuielile cu dobânzile față de împrumuturi de la întreprinderi asociate sunt deductibile limitat, într-o 
sumă de maxim 200.000 euro. Dacă costul îndatorării este mai mare de 200.000 euro, atunci acestea sunt 
deductibile limitat în procentul de 10% din diferența între veniturile și cheltuielile înregistrate conform 
reglementărilor contabile, din care se scad veniturile neimpozabile și se adaugă cheltuielile cu impozitul pe profit, 
costurile excedentare ale îndatorării și sumele deductibile reprezentând amortizarea fiscală. 
Impozite și taxe locale 
Din punctul de vedere al impozitelor și taxelor locale, pentru autovehiculele de transport de marfă cu masa totală 
autorizată egală sau mai mare de 12 tone, impozitul datorat la bugetul la bugetul local se majorează cu circa 7%. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Juncker anunţă că următorul buget al Uniunii Europene trebuie să fie mai mare, în pofida Brexit 
Următorul buget pe termen lung al Uniunii Europene trebuie să fie mai mare decât actualul 1% din PIB-ul UE, în 
ciuda pierderii unui contribuabil important, Marea Britanie, a declarat luni preşedintele Comisiei Europene, Jean-
Claude Juncker, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
În cadrul unei conferinţe privind viitorul buget al UE, pentru perioada 2021-2028, Juncker a subliniat că sunt 
necesare finanţări pentru politicile comune ale UE în domeniul apărării, securităţii, migraţiei, schimbărilor 
climatice, coeziunii şi agriculturii. 
"Marea Britanie ne va părăsi ... aşa că trebuie să găsim ... o modalitate de a reacţiona la pierderea a câteva 
miliarde de euro, în condiţiile în care un contribuabil semnificativ va dispărea", a declarat preşedintele Comisiei 
Europene. 
Comisarul european pentru Buget, Gunther Oettinger, a declarat că diferenţa bugetară cauzată de Brexit ar fi de 
12-13 miliarde de euro anual. 
Jean-Claude Juncker a mai spus că, în timp ce unele politici europene ar putea fi revizuite şi modernizate, 
guvernele din statele membre UE trebuie să aloce mai mulţi bani pentru bugetul european. 
"Toate aceste domenii nu pot fi finanţate doar cu un procent din avuţia Europei", a precizat Juncker. 
La 15 decembrie, liderii Uniunii Europene au acordat mandatul pentru următoarea fază a negocierilor privind 
Brexit cu Marea Britanie, pentru a pregăti discuţiile privind relaţiile viitoare, din punct de vedere comercial şi al 
securităţii. S-a ajuns la un acord privind factura de Brexit, chestiunea graniţei irlandeze şi drepturile cetăţenilor 
din UE. 
Guvernul condus de către Theresa May a primit un termen de trei luni din partea Consiliului European pentru a 
obţine un acord cu privire la viziunea guvernului britanic asupra unei viitoare înţelegeri comerciale, apoi vor 
începe discuţiile substanţiale în privinţa relaţiei UE-Marea Britanie, din punct de vedere comercial şi al securităţii. 
Comisia Europeană vrea ca perioada de tranziţie post-Brexit să se încheie până la 31 decembrie 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Coreea de Nord şi Coreea de Sud reiau discuţiile la nivel înalt, întrerupte în urmă cu doi ani 
Întrevederea, care va avea loc între zece reprezentanţia ai celor două Corei, va începe la ora locală 10.00, în 
localitatea Panmunjon, aflată la frontiera dntre cele două state, unde a semnat armistiţiul din 1953. 
Coreea de Sud a declarat recent că speră ca această întâlnire să ajute la îmbunătăţirea relaţiilor, deteriorate în 
urma refuzului Phenianului de a renunţa la testarea rachetelor balistice şi a altor arme nucleare. 
Cho Myoung-Gyon, ministrul pentru Reunificare şi şeful delegaţiei trimise de Seul, a declarat că unele dintre 
subiectele discutate în cadrul întâlnirii vor fi Jocurile Olimpice, detensionarea relaţiilor şi reunirea familiilor 
destrămate în urma Războiului Coreean, izbucnit în 1950, scrie mediafax.ro. 
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